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De VOORZITTER: Het is bijna 19.30 uur. Ik wil beginnen. We doen vanavond aan politiek met de 

wethouder 'riool', zoals ze me vertelde, mevrouw Steffens. De wethouder van Waterbeleid, de heer 

Nederstigt, laat zich verontschuldigen. We hebben gisteren een mooi filmpje toegestuurd gekregen 

over waterproblematiek in Zwanenburg. Het komt vast nog aan de orde vanavond, maar we hebben 

eerst twee insprekers, de heer Kok, voorzitter van de ondernemersvereniging Halfweg-Zwanenburg-

Boesingheliede en omstreken. De heer Bos spreekt namens de Dorpsraad Zwanenburg-Halfweg. Ik 

vraag hem om aan de tafel plaats te nemen. U hebt vijf minuten de tijd om de raad hetgeen u kwijt wilt 

te vertellen. Gaat uw gang.  

 

De heer BOS: Dank u voor de tijd die we krijgen om toch iets te zeggen over de wateroverlast in 

Zwanenburg. Ik wil het niet zozeer over de wateroverlast hebben, maar over de totstandkoming van 

het rapport. Op 11 en 28 juli 2014 stonden verscheidene woningen in Zwanenburg op de Marialaan, 

Kastanjelaan en de Mathijs Sterklaan blank. Dat is breed uitgemeten in het lokale nieuws. Niet ten 

onrechte want voor sommige bewoners was het al de twaalfde keer dat het gebeurde. Er werd 

hiervoor door de getroffen bewoners en de Dorpsraad aandacht gevraagd bij de gemeente. Dit is 

beantwoord in de vorm van een bijeenkomst op 20 augustus 2014 met beide verantwoordelijke 

wethouders. Daarin is de afspraak gemaakt dat serieus zou worden onderzocht wat de onderliggende 

oorzaak van die wateroverlast is en wat er aan oplossingen geboden kon worden. Kort daarop is 

hiervoor een gemeentelijk projectteam samengesteld en een eerste wapenfeit was er al op de eerste 

dag dat ze begonnen. Omdat er die dag weer hevige regenval werd verwacht, werd er op diezelfde 

dag een noodvoorziening bedacht, besteld en geplaatst. Gelukkig hoefde deze niet te worden 

gebruikt, maar daarmee was wel duidelijk dat het probleem serieus werd genomen. Na een eerste 

inventarisatie zijn de getroffen bewoners en omwonenden ook schriftelijk geïnformeerd en uitgenodigd 

voor een informatieavond waarop specialisten van onder andere gemeenten en hoogheemraadschap 

presenteerden wat er gedaan zou kunnen worden om de problematiek duidelijk te krijgen. 

Daaropvolgend zouden ze onderzoeken wat de mogelijke oplossingen zijn. Er is toen ook een 

begeleidingscommissie ingesteld, bestaande uit vertegenwoordigers van de Dorpsraad en de 

betreffende woningen. Deze kwam regelmatig met het projectteam samen om de voortgang en de 

issues te bespreken. Al snel werd duidelijk dat de problemen niet beperkt bleven tot de woningen rond 

het beruchte kruispunt. Ook bijvoorbeeld Woonzorg, Centrum Eigen Haard en de naastgelegen 

aanleunwoningen kregen te maken met natte voeten in huis. Bedrijfsgebouwen in de Dennenlaan 

liepen onder. Bij kantoormeubelfabriek Ahrend kwam het water door het riool omhoog.  
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In de Domineeslaan stortte het dak van een schuur in omdat het water niet weg kon. Veel schade aan 

bedrijfsgebouwen in het bedrijventerrein De Weeren. Tot nu toe is de particuliere schade, voor zover 

ons bekend, nog steeds gedekt door de verzekeringen, maar deze hebben al bij verschillende 

bewoners gewaarschuwd dat dit de laatste maal is. Maar zelfs als de schade is gedekt blijft een 

bewoner zitten met veel narigheid, extra werk en extra kosten. U zult begrijpen dat er enige scepsis 

was onder de bewoners die als sinds eind jaren '90 met deze problematiek worden geconfronteerd. 

Ondanks herhaaldelijke klachten hebben ze al die jaren nooit een echte oplossing gezien. Bij het zien 

van de voortvarendheid waarmee de projectgroep aan het werk ging werd deze scepsis bij de leden 

van de begeleidingscommissie echter snel minder. Er werd onderzoek gedaan, een mogelijk defect 

aan het riool werd uitgesloten, er werden gegevens verzameld, er werd gesproken met betrokken 

bewoners en omwonenden, geluisterd en gereageerd in commentaar en er werd duidelijk over de 

vooruitgang gecommuniceerd. We waren dan ook heel blij dat er half december 2014 inderdaad een 

gedetailleerd rapport lag waarin de gewenste oplossingen werden aangegeven. Onze hoop is ook dat 

deze gepresenteerde plannen inderdaad worden uitgevoerd. Niet alleen in concrete maatregelen, 

maar ook het extra onderzoek naar het bedrijventerrein De Weeren en de aanvullende maatregelen 

voor het diepst gelegen gebied dat al zo veel overlast te verduren heeft gehad. Gezien onze recente 

positieve ervaringen zouden we als Dorpsraad ook graag deelnemen aan de begeleidingscommissie 

voor de vervolgonderzoeken. Wij hopen dat we de gemeente, nadat de maatregelen zijn genomen, 

niet meer lastig hoeven te vallen met problemen over wateroverlast. Zoals u wellicht hebt gemerkt zijn 

we in dezen erg positief over de samenwerking en de communicatie met de gemeente. De 

gepresenteerde oplossingen lijken veel meer dan een symptoombestrijding voor alleen de betreffende 

woningen. Het biedt een oplossing voor een veel groter deel van Zwanenburg.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel mijnheer Bos. Vragen vanuit de gemeenteraad aan de heer Bos? De 

heer Meegdes, D66.  

 

De heer MEEGDES: We zijn blij dat u zo positief bent over de aanpak van het college. U zei dat het bij 

sommige woningen al de twaalfde keer was. Wat gebeurde er voorheen met klachten? 

 

De heer BOS: Er is in die tijd een retentiebassin gemaakt dat een gedeelte van het probleem toen 

heeft opgelost. Het was geen structurele oplossing voor het hele gebied. Er is wel iets gedaan, maar 

niet voldoende om het probleem op te lossen.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel. De heer Rip van de HAP. 

 

De heer RIP: Dank u wel. Hoor ik u nu zeggen dat u tevreden bent over de oplossingen die genoemd 

zijn in het rapport? 

 

De heer BOS: Onze indruk is dat het onderzoek heel erg nauwkeurig en secuur is uitgevoerd. De 

technische kennis daarover hebben we niet. Ik neem aan dat het goed is. We zijn in ieder geval heel 

blij met de manier waarop het hele proces is gegaan en de betrokkenheid van de bewoners hierin.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel. Mevrouw Berk, GroenLinks. 

 

Mevrouw BERK: U gaf aan dat een aantal verzekeraars gewaarschuwd heeft dat de schade in de 

toekomst niet meer vergoed zal worden. Is ook dat een onderwerp van de besprekingen geweest in 

de contacten met de gemeente en hoe daar eventueel mee om te gaan? 

 

De heer BOS: Nee, ik heb wel begrepen dat een aantal bewoners in het verleden claims bij de 

gemeente hebben neergelegd, maar dat die claims zijn afgewezen.  
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De verzekeringen zijn wel genoemd maar er is verder niet over gesproken.  

 

De VOORZITTER: Helder, dank u wel. Verder nog vragen? Dank u wel, mijnheer Bos, voor uw komst. 

Dan wil ik vragen of de heer Kok achter de microfoon plaats wil nemen, hij spreekt, vermoed ik, 

namens de lokale ondernemers.  

 

De heer KOK: Uw vermoeden kan ik bevestigen. Dank voor de spreektijd. Ik wil me in eerste instantie 

aansluiten bij de positieve geluiden die ook de Dorpsraad over het functioneren van de projectgroep 

Riolering heeft geuit. Ook ik zie dat ze met hele mooie en goede oplossingen komen. We hopen, net 

als de Dorpsraad dat we de problemen structureel voor een aantal jaar kunnen oplossen. Ik ben me 

ervan bewust dat er nooit een 100%-oplossing kan komen. Er zijn altijd calamiteiten. Als bijvoorbeeld 

de Ringdijk doorbreekt, valt er niet veel aan te doen, dan krijg je een overstroming. De laatste jaren 

zijn ook bij bedrijventerrein De Weeren regelmatig overstromingen voorgekomen. Ik heb het nog eens 

nagezocht. Er zijn in 2014 twee overstromingen geweest op het bedrijventerrein De Weeren. Een 

ervan was fors, in sommige panden stond 15 tot 20 cm water. Vastgoedbelegger H. Weert uit 

Badhoevedorp had aan een van zijn panden € 120.000,00 schade omdat de muur was ingestort door 

het opkomende water. Ook vastgoedbelegger Olaf Glaasjes, hij bezit ongeveer 25% van het 

onroerend goed op bedrijventerrein De Weeren, heeft flinke schade gehad door wateroverlast. Samen 

met mijn vrouw heb ik ook onroerend goed op bedrijventerrein De Weeren, een klein bedrijvenpark. 

Onze huurders werden ernstig gedupeerd door schade aan hun goederen. In mijn eigen panden op de 

Venenweg heeft zeker 10 cm water gestaan en het was niet de eerste keer. In de afgelopen vijftien 

jaar zijn er zeker zes overstromingen geweest waarvan enkele wederom met forse schade aan 

gebouw en inboedel. Door de verdichting van de bebouwing en naarmate de frequentie van de hevige 

stortbuien toeneemt, komt wateroverlast steeds vaker voor. Het is niet alleen toe te juichen dat de 

gemeente dit gaat oplossen, maar het is zo langzamerhand ook bittere noodzaak. Sommige 

verzekeringsmaatschappijen dekken geen schade meer ontstaan door opkomend of terugspoelend 

rioolwater op De Weeren. Dat wil zeggen dat er voor sommige ondernemers een risico is aan hun 

bedrijfsmiddelen, voorraden en anderszins. Dat heb ik ook geverifieerd bij Millenaar Verzekeringen 

hier in Hoofddorp die veel bedrijfsverzekeringen heeft lopen. Wij als ondernemers kunnen niets doen 

aan de ondercapaciteit van de riolering. Dat is een taak van de overheid. Geachte raadsleden, we zijn 

blij zoals de zaak nu is aangepakt met de gedegenheid en kennis. Ook wij zouden graag onze 

bijdrage willen blijven plegen aan de begeleidingscommissie voor de riolering. We zouden graag zien 

dat we op het bedrijventerrein, samen met het gebied rondom de Maria- en Domineeslaan, tot een 

duurzame oplossing komen.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel mijnheer Kok. Blijft u nog even zitten. Mijnheer Rip van de HAP. 

 

De heer RIP: Ik hoor de spreker de ondercapaciteit van de riolering noemen. Ik neem aan dat u 

allemaal bent aangesloten op de riolering? 

 

De heer KOK: Ja, het is een oud bedrijventerrein. Sommige panden die de laatste tien, vijftien jaar zijn 

gebouwd hebben een dubbele aansluiting. Regenwater wordt gescheiden van het vuile water. Veel 

oude panden op het bedrijventerrein, dat inmiddels 65 jaar oud is, hebben dat niet. Dat houdt in dat bij 

die panden het regenwater zowel als het vuil water in de riolering terechtkomt. Bij een beetje regenbui 

kan de riolering dat gewoon niet aan.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel. Verder nog vragen aan de heer Kok? Dan dank ik ook u voor uw 

komst en dan gaan we naar de raad.  

 

De heer KOK: Mag ik u bedanken voor uw aandacht en u een goede vergadering toewensen.  
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De VOORZITTER: Dat mag, dank u wel. De heer Spijker, EEN Haarlemmermeer.  

 

De heer SPIJKER: Allereerst willen wij de specialisten bedanken voor het filmpje, dat duidelijke 

informatie gaf over de aanpak van de wateroverlast in Zwanenburg. Zoals u weet waren we de 

afgelopen jaren zeer kritisch over de lakse houding van het vorige college om de problemen snel aan 

te pakken. Echter, we zijn zeer positief over de huidige maatregelen geschetst in deze nota. Dus, 

complimenten voor uw team. We kunnen ons dan ook geheel vinden in scenario 1, de tijdelijke afvoer 

via de Kastanjelaan/Marialaan, scenario 3, Domineeslaan, dat ook een betere afwatering voor 

bedrijventerrein De Weeren realiseert, scenario 5, de Lindenlaan, en de buffer rondom Park en het 

verbreden van de IJtocht langs de Troelstralaan. Toch hebben wij twee kanttekeningen. In oplossing 9 

wordt gesproken over nader te onderzoeken maatregelen aan de woningen en tuinen. Ik citeer: 

"uitgangspunt is dat bewoners zelf verantwoordelijk zijn voor het nemen van maatregelen. Gedacht 

kan worden aan maatregelen als waterstoppers in deuren- en kraamkozijnen, afdichten van sparingen 

in de gevel en vloer, ophogen van tuinen et cetera. De bewoners zijn in het verleden al meerdere 

malen getroffen en nu moeten ze zelf deze oplossingen gaan betalen? Dat komt op ons zeer vreemd 

over, hierover willen we graag een nadere uitleg.  

Er zijn inwoners uit de Marialaan/Kastanjelaan die in de afgelopen jaren meerdere malen in hun huis 

of onderneming overlast hebben gehad van water. Het is bekend dat dit punt het laagste gedeelte is 

van de polder, dus laten we dit zeker uitvoeren en snel oplossingen treffen. De tijd van praten is over, 

dus laten we de Zwanenburgers zo spoedig mogelijk droge voeten laten behouden.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel. De ChristenUnie-SGP. 

 

De heer VAN BEZOOIJEN: We gaan op het rijtje af, dank u wel. Deze nota is ter kennisname aan de 

raad. We hebben er kennis van genomen en vonden daar voldoende duidelijkheid in. Zoals mijn 

rechterbuurman al refereerde, het filmpje gaf duidelijke informatie. Impliciet is dat ook een erkenning 

van de verantwoordelijkheid van de gemeente om toch tot oplossingen te geraken. Ik denk dat dit 

goed is. We hebben twee insprekers gehoord. Deze twee insprekers hebben als het ware een appel 

gedaan om toch ook naar toekomst toe in een of andere vorm te kunnen participeren. In dit college en 

met name bij deze wethouder is participatie een hoog aangeschreven goed. Er zijn nu oplossingen 

geformuleerd. Die oplossingen lijken goed te zijn en er is vertrouwen hebben we zojuist van de 

insprekers gehoord. In theorie is er geen verschil tussen theorie en praktijk, in de praktijk soms wel. 

Dat wilde ik nog meegeven.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel. De heer Steenis van de HAP. 

 

De heer STEENIS: Onze fractie heeft de nota van B&W betreffende maatregelen wateroverlast in 

Zwanenburg met genoegen gelezen. De tevredenheid over het feit dat er nu echt iets gaat gebeuren 

heerst niet alleen bij de HAP, maar ook bij de Dorpsraad Zwanenburg-Halfweg, getuige de roemende 

woorden die de voorzitter, de heer Vreeswijk, uitsprak tijdens zijn nieuwjaarsrede en die ook zojuist 

zijn uitgesproken door de beide insprekers. Uit de nota blijkt onzes inziens dat er gekozen is, zoals het 

zich laat aanzien, voor adequate en goede oplossingen voor het probleem. De begeleidingscommissie 

overlegt periodiek met de betreffende bewoners en de Dorpsraad en maakt gebruik van de 

ervaringsdeskundigheid van de bewoners. Dat is lovenswaardig. Laten we daar vooral zo mee 

doorgaan en waar nodig zelfs uitbreiden. Participatie is een mooi instrument, maar we willen er wel 

voor waken dat er daardoor geen vertraging in de uitvoer ontstaat. Uiteindelijk is dit een tamelijk 

urgent probleem. Daar kom ik straks nog even op terug. Op pagina 8 lezen wij dat de communicatie 

via het gebiedsmanagement naar de bewoners gaat. Gezien de goede ervaringen met de 

begeleidingscommissie zou onzes inziens de communicatie ook via hen kunnen lopen, waarbij 

overigens niets ten nadele van het gebiedsmanagement is gezegd, maar in deze lijkt ons dit gewoon 
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een extra schijf. Een puntje van enige zorg is de maatregel om de stuwtocht langs de Troelstralaan te 

verwijderen. Om dat te realiseren is er een inspraakprocedure nodig. Dat moet in het nieuwe 

peilbesluit, de Haarlemmermeerpolder worden meegenomen en dat besluit moet dit jaar zijn beslag 

krijgen, maar niet nadat belanghebbenden in de gelegenheid zijn gesteld om daarop in te spreken. 

Onze fractie wil erop aandringen de inspraakprocedure in samenspraak met hoogheemraadschap 

Rijnland zo veel mogelijk te bespoedigen zodat gewenste inspraak niet tot vertraging in de uitvoering 

zal leiden. We denken dat de begeleidingscommissie daarin een mooie rol zou kunnen vervullen. Dat 

is een van de drie maatregelen die onder andere wordt genomen, ik heb het over de stuw, in het 

Waterplan Haarlemmermeer 2015-2030. Vigerend is het Waterplan 2008. We kunnen ons niet 

herinneren dat het Waterplan 2015 al naar de raad is gekomen. Wellicht dat de portefeuillehouder ons 

de status van dit plan kan meedelen. Een ander punt van enige zorg bij de HAP-fractie betreft het 

bedrijventerrein De Weeren. Er is meer tijd nodig voor een analyse van de problematiek in dit gebied. 

De start hiermee is gepland in het eerste kwartaal van 2015. Graag horen we meer over de 

tijdsplanning om de problemen in dit gebied op te lossen. Ons is onduidelijk hoe dit in samenhang met 

de rest van de maatregelen correspondeert en wellicht conflicteert. We zijn geen watermanagers, dus 

is de vraag of we hierdoor niet op het verkeerde been zijn gezet. We horen het graag. Wat we ook 

graag willen horen is of alle huishoudens verplicht zijn om op het riool aangesloten te zijn, daar waar 

het hemelwaterafvoeren betreft. Ik kreeg de indruk, maar de inspreker zojuist heeft mij een andere 

indruk gegeven, dat veel bedrijven het hemelwater niet via het riool lozen, maar gewoon op straat. We 

hebben daar graag meer duidelijkheid over.  

 

De VOORZITTER: Ik wijs u erop dat u door driekwart van uw spreektijd heen zit. 

 

De heer STEENIS: Oké. Dan hebben we nog een onduidelijkheid in bijlage 1, scenario 7 opgemerkt. 

Het betreft de waterbufferzone langs de Troelstralaan. Er is sprake van een buffer voor het hele 

gebied met een zeer grote wateroppervlaktecapaciteit. Als nadeel wordt het minimale effect 

gememoreerd. Wellicht is dat een beetje te technisch, maar kan de portefeuillehouder, of een 

technisch onderlegd watermanager, ons dit minimale effect bij een grote buffercapaciteit verklaren?  

Het voorlaatste punt, maatregel 4, of liever gezegd nader te onderzoeken maatregel 4. In scenario 9 

wordt gemeld dat ook bewoners zelf verantwoordelijk zijn voor het nemen van maatregelen, waarbij 

de gemeente kan adviseren, maar kan de gemeente in urgente gevallen niet iets meer doen dan 

adviseren? Bijvoorbeeld door een wat uitgebreidere ondersteuning met materieel, zoals een depot 

met bijvoorbeeld zandzakken, voldoende noodpompen en dergelijke? En dat for the time being, tot 

alle maatregelen zijn uitgevoerd? Of is daar al in voorzien? Ik kan dat niet terugvinden. 

Tot slot: HAP heeft nog een ander idee dat het onderzoeken waard zou zijn. Wat te denken van het 

instellen van een algemeen Calamiteitenfonds? De voorjaarsnota zou een prachtig moment zijn om 

daar vorm aan te geven. We horen graag wat de collegae-raadsleden en het college daarvan vinden. 

Tot zover.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel. Dan de PvdA, de heer Den Elzen. 

 

De heer DEN ELZEN: Allemaal zeer vervelend wat er afgelopen zomer in Zwanenburg is gebeurd. En 

niet voor het eerst dat daar wateroverlast is geweest; ook in het verleden al vele keren. Er zijn al wat 

maatregelen genomen. Je zult je huis maar net weer hebben opgeknapt en een nieuw laminaat 

hebben gelegd en er komt weer een bui naar beneden. Daar ga je weer. Dat is allemaal heel 

vervelend. Aan de andere kant is het wel een heel spannend gebied. Als je de rapportage leest en ziet 

hoe het gebied is opgebouwd, met name om de kuil, omdat de woningen nog lager liggen, dan 

moeten we daar iets gaan doen. Zeker met de klimatologische omstandigheden. Het doet me dan ook 

goed dat er zeer adequaat is gehandeld afgelopen zomer na de vele buien in juli en augustus. Direct 

reagerend om te komen tot het oppakken van de overlast en om ervoor te zorgen dat de overlast in de 
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toekomst wordt geminimaliseerd.  

Het is goed te lezen dat er plannen liggen om op langere termijn hard te gaan werken aan de ambitie 

die we daar hebben. Wat ons goed doet, de collega van de HAP gaf het ook al aan, is om te horen 

hoe daar is geparticipeerd. Ik hoor de voorzitter van de Dorpsraad Halfweg-Zwanenburg op de 

nieuwjaarsreceptie 10 januari 2015 nog de woorden spreken dat er heel goed is geparticipeerd. Niet 

alleen met de Dorpsraad maar ook met bewoners. Ik heb een aantal bewoners van te voren hierover 

gesproken. Ze gaven aan dat er op een soort keukentafelniveau werd gesproken en geluisterd, zo is 

het ook in de nota beschreven. Het doet me deugd dat op die manier gesproken is. De heer Bos, de 

inspreker memoreerde daar al aan. We zijn er nog niet met dit. Het college kondigt aan dat er nog 

meer staat te gebeuren en een nog diepgaander onderzoek wordt gedaan, waarbij gekeken wordt 

naar de effecten die het heeft op het bedrijventerrein De Weeren. De heer Kok sprak er ook al over. 

Wij kunnen op dit moment eigenlijk alleen tevreden zijn met de aanpak en wensen het college veel 

succes in de voortvarendheid in dit dossier en wachten het nadere raadsvoorstel dat komt af.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel, mijnheer Den Elzen. De heer Boerop, CDVP. 

 

De heer BOEROP: In Zwanenburg, heb ik begrepen, is het bij sommigen al twaalf keer gebeurd dat bij 

hevige regenval het een en ander onder water komt te staan. We zijn zeer verheugd met het plan dat 

nu ter discussie is aangeboden. Mijn kennis van de waterhuishouding en het gemeentelijk 

rioleringsplan is helaas niet voldoende om te kunnen bepalen of deze maatregelen daadwerkelijk de 

oplossing zijn. Gezien de deelnemers aan de organisatiestructuur is die kennis wel in huis gehaald. Ik 

ga er dan ook zeker van uit dat deze maatregelen afdoende zijn om in Zwanenburg de wateroverlast 

tot een minimum te beperken, ondanks dat er in Nederland steeds meer zware regenbuien zullen 

vallen. We hebben echter wel een vraag. Kunnen de projectgroepen de plannen breder trekken? Het 

zal niet alleen Zwanenburg zijn waar wateroverlast is. Dit is nu natuurlijk breed uitgemeten in de pers, 

dus daarom zijn we daar mooi opgedoken, maar het kan wel een startpunt zijn van een actie in heel 

Haarlemmermeer. Ik weet ook punten in Nieuw-Vennep waar bij een beetje regelval regelmatig huizen 

onder water komen te staan.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel. Ik wijs u erop dat er geen raadsvoorstel achteraan komt. Het is 

gewoon een nota te bespreking van het college.  

 

De heer DEN ELZEN: Dan heb ik het waarschijnlijk verkeerd gelezen. Er staat op pagina 8 dat hier 

nog meer volgt. Volgens de planning wordt in januari 2015 het raadsvoorstel voorgelegd aan de 

gemeenteraad. Ik citeer uit de nota waarbij nadere voorstellen moeten komen.  

 

De VOORZITTER: Ambtenaren gaan kijken hoe het zit, we horen vast straks hoe het precies zit. D66, 

de heer Meegdes.  

 

De heer MEEGDES: De beelden van de ondergelopen straten in Zwanenburg zijn denk ik iedereen 

bijgebleven. Het zal je maar gebeuren dat je huis onderloopt. Bij sommige mensen al twaalf keer hoor 

ik, wat een drama. We willen en hopen dat dit niet meer gebeurt, want dat wens je niemand toe. We 

zijn positief over de proactieve en actieve houding van het college en de acties die ze ondernomen 

heeft na de overstroming. Men is voortvarend van start gegaan en geschetst de aanpak de problemen 

structureel in Zwanenburg te kunnen oplossen. Het kiezen voor een integrale aanpak om de 

problemen aan te pakken lijkt ons verstandig. We zijn tevreden over de voortvarendheid waarmee dit 

wordt aangepakt en ook een aantal zaken al het komend jaar wordt gedaan. We hopen dat dit zo 

doorgaat en het niet bij de eerste maatregelen blijft maar men doorpakt. Er is net al door een aantal 

collega's over participatie gesproken, ook daar zijn we content over. Het is goed dat het college 

contact heeft gezocht met de inwoners. Immers, ze weten als geen ander waar het misgaat. Waar er 
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eerst scepsis was, horen we nu positiviteit en lijkt men positief over de aanpak van het college.  

Het is belangrijk om te laten zien dat we dit probleem serieus nemen en ook echt gaan aanpakken. 

Volgens mij is dat duidelijk. Voor de rest hebben we nog een aantal vragen. Het lijkt dat de problemen 

hiermee worden opgelost maar zijn er eventuele maatregelen die nu niet worden genomen vanwege 

de kosten. Mijn collega vroeg het net ook al, zijn er andere plekken in Haarlemmermeer die risico 

lopen op overstromingen? 

We weten allemaal van klimaatveranderingen en mogelijk meer regen. Hoe houden we hier in 

Haarlemmermeer rekening mee in de toekomst? 

 

De VOORZITTER: Dank u wel, dan gaan we naar GroenLinks, mevrouw Berk.  

 

Mevrouw BERK: Toen ik van mijn fractie te horen kreeg dat ik dit onderwerp mocht doen miste ik 

onmiddellijk mijn fractieassistent Piet de Ruiter, onze waterspecialist. Hij is nu druk bezig voor het 

waterschap. Ik denk dat de waterschapsverkiezingen dit jaar op meer aandacht kunnen rekenen in 

onze polder dan voorgaande jaren. Het bewijst maar weer eens dat het hier altijd een probleem blijft. 

Het is inderdaad niet alleen in Zwanenburg, in veel plekken in de polder hebben we er last van. Nu 

hebben we het over Zwanenburg. Wel goed dat het college dit aan de raad heeft voorgelegd, want het 

lag politiek en bij de inwoners natuurlijk enorm gevoelig. Het is ook een goede testcase. Zoals 

wethouder Steffens in het begin al gezegd heeft: dit college wil het anders aanpakken en nu wordt 

bewezen dat het college het in dit geval goed en anders aangepakt heeft. Complimenten, ook voor het 

filmpje met technische informatie en achtergrond. Dit beviel ons heel goed. Ik hoop dat de inwoners 

het overigens ook toegestuurd hebben gekregen. Het lijkt me heel goed als de bewoners dit ook 

allemaal te zien krijgen. Het legt heel duidelijk uit wat het college wil. We hoeven hier als raad niet 

over te beslissen. We krijgen straks natuurlijk wel de financiële onderbouwing. Ik ben geen technicus, 

het ziet er goed uit, de bewoners hebben er vertrouwen in, we gaan het zien en we hopen dat het 

werkt. Onze punten die we overhouden zijn voor de toekomst. Blijven de bewoners op dezelfde 

manier betrokken? We gaan ervan uit, maar ik hoor daar graag een bevestiging in. Zij hebben er 

behoefte aan. Ik denk dat we er als raad ook behoefte aan hebben dat de inwoners en de vele 

belanghebbenden gewoon hierbij betrokken blijven. Het enige echte punt van zorg is voor ons hoe om 

te gaan met de schades van onze inwoners. Hoe voortvarend dit college ook gaat, als we in het 

voorjaar of in het begin van de zomer dezelfde tropische buien krijgen is het nu nog niet opgelost. 

Veel van onze inwoners krijgen problemen met hun verzekering, hoe gaan we daar als gemeente mee 

om? Hoe houden we daar het vertrouwen van de inwoner, omdat in het verleden klachten en 

schadeclaims zijn afgewezen. Wat mij betreft is dat eigenlijk het enige punt waar ik een duidelijke 

uitspraak van het college wil. Hoe gaan we om met de toekomst? Ik denk dat dit het laatste stukje 

vertrouwen is dat onze inwoners nodig hebben in Zwanenburg, maar ook straks in andere delen van 

de polder die vervolgens aan de beurt komen. Ik denk dat het heel belangrijk is dat we de komende 

tijd heel goed bij alle bouwplannen en bij alle zaken die we gaan aanpakken het water die aandacht 

geven die het nodig heeft en in het verleden niet altijd gekregen heeft.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel mevrouw Berk. Dan het CDA, de heer Blom. 

 

De heer BLOM: De meeste punten zijn al behandeld. Dat er maatregelen gezocht worden voor het 

voorkomen van wateroverlast in ons mooie dorp Zwanenburg is natuurlijk alleen maar te prijzen. Het 

rapport van de firma Witteveen en Bos schetst een aantal scenario's waarmee de overlast van 

overstromende riolen voorkomen kan worden. De keuze uit deze scenario's is technisch en zal 

waarschijnlijk uit meerdere opties bestaan. Het terugbrengen van de IJtocht tot nabij de Ringvaart zal 

waarschijnlijk een positief neveneffect hebben tot een stabieler grondwaterpeil. Dit kan gunstig zijn 

voor de nabijgelegen straten en de zonder palen gefundeerde huizen die door inklinking van de 

ondergrond een lager vloerpeil hebben bereikt. De situatie van deze zakkende huizen en straten kan 



Conceptverslag Raadssessie Maatregelen wateroverlast Zwanenburg 

22 januari 2015  8 

zo misschien tot stilstand worden gebracht.  

Als dat niet het geval is, zal het probleem van de kuil van Zwanenburg telkens weer kunnen opspelen 

bij hevige regenval daar het water toch steeds naar het laagste punt zal lopen. In deze nota heb ik 

geen financiële onderbouwing van de diverse scenario's gevonden. Rest me nog een vraag, kunnen 

andere dorpen vergelijkbare wateroverlast krijgen? Er zijn in de oude wijken veel sloten en tochten 

gedempt, zoals ook in Zwanenburg, en vervangen door riolen die misschien niet de capaciteit hebben 

om het huidige wateraanbod te kunnen verwerken. Is er naar aanleiding van de wateroverlast in 

Zwanenburg hiervoor een risicoanalyse gemaakt? 

 

De VOORZITTER: Dank u wel. VVD nog, de heer De Baat. 

 

De heer DE BAAT: Toch nog een paar kleine puntjes na alles wat er al is gezegd. Deze nota hebben 

we min of meer ter kennisname gelezen, omdat er ook voor ons als raad niet direct beslispunten in 

staan. Die gaan er nog wel komen in de loop van het jaar, dat was net even wat onduidelijk. Het gaat 

er juist om dat we er nog lang niet zijn. Een positieve inzet, dat is ook de rode draad die ik bij de 

andere raadsleden hoor, is waarneembaar en er wordt goed geparticipeerd. Maar, zijn we er nu? Dat 

kunnen we hieruit niet echt goed opmaken. Er worden nog twee onderzoeken uitgevoerd. We hebben 

geen inzicht in de financiële consequenties. We hebben nog geen oordeel over waar we dan aan toe 

zijn. Dat brengt ons ook een beetje bij de geschiedenis. Het is vaker een onderwerp geweest. Tien 

jaar geleden hebben we een plan van aanpak gezien, maar ook in 2008 kwam een plan van aanpak 

langs. We hebben min of meer de indruk gekregen dat het voor een zekere tijd wel voldoende zou zijn 

geweest. We missen toch een klein stukje evaluatie van wat er nu niet voldoende is geweest en wat er 

nog niet is uitgevoerd. In het Waterplan 2008 staan een aantal zaken die gewoon uitgevoerd hadden 

kunnen worden. Die waren er al in opgenomen. Nu wordt het op dit moment uitgevoerd, maar we 

hebben de indruk dat er nog wel iets achteraan gaat komen. Daar hebben we een discussie over 

gehad. We vinden het lastig om te beoordelen als je niet exact weet wat het gaat kosten, hoe je er als 

overheid tegenover moet staan en waar die verantwoordelijkheid ligt voor andere partijen als 

hoogheemraadschap of eigenaren. Dat is een lastige discussie. Daar zouden we dan op termijn ook 

met elkaar over moeten gaan praten. Het is duidelijk, insprekers hebben hun inbreng gegeven. We 

vragen het college of de samenwerking met het hoogheemraadschap is wat ze ervan verwachten en 

of er ook duidelijkheid is over wie welke verantwoordelijkheid heeft. Zit daar nu nog spanning in? 

Zoals gezegd, we kunnen hier niet tegen zijn. Het is heel voor de hand liggend dat er maatregelen 

worden genomen, 1, 2, 3, deels ook uit het waterplan, en we wachten met smart op nadere 

onderzoeken en financiële consequenties om daar een vervolgdiscussie over te krijgen. Dat is mijn 

eerste inbreng.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel mijnheer de Baat. Dan mevrouw Steffens namens het college. 

 

Wethouder STEFFENS-VAN DE WATER: Ik begin met complimenten. Die complimenten wil ik graag 

geven aan de inwoners van Zwanenburg en de ondernemers, de mensen die in de begeleidingsgroep 

hebben plaatsgenomen en die ook hun huizen voor ons hebben opengesteld om die 

keukentafelgesprekken te kunnen voeren. Dat heeft een enorme berg aan historische informatie bij de 

mensen gebracht die vanavond vanuit de ambtelijke organisatie in de zaal zijn, om te kunnen komen 

tot het advies dat er ligt. Natuurlijk samen met extra adviseurs die nodig zijn geweest om bijvoorbeeld 

datgene wat in het vorige Waterplan stond, waar een aantal van u aan heeft gerefereerd, dat is 

gemaakt met de inzichten van toen en het had zeker ook te maken met de neerslag die er toen vanuit 

de inzichten in Nederland te verwachten was. Ook de hevigheid en aanhouding daarvan, hoe langer 

hoe meer neerslag. En alle klimaatveranderingen die daar ook toe bijdragen. Tien plannen hebben we 

gemaakt. Een aantal van u vraagt of die niet uitgevoerd zijn. Een aantal zaken zijn zeker uitgevoerd, 

maar een aantal zaken zijn ook in de prioritering achteruit geschoven de afgelopen jaren. Een van de 
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gevolgen daarvan is dat bijvoorbeeld in de planning voor 2015 stond dat we op de Domineeslaan en 

op een aantal andere plekken in de uitvoering zouden gaan.  

Toen dit afgelopen zomer gebeurde, hebben wij gezegd dat we het stil moesten zetten om eerst te 

kijken of de normen waarmee we rekenen wel de juiste zijn. Zoals u kunt lezen hebben we het met 

specialisten besproken, ook het hoogheemraadschap. Hun normen tegen die van ons en daarbij 

gekeken wat er in het land nu gerekend wordt. U hebt gezien dat onze voorstellen rekenen met buien 

in grotere hevigheid dan waar tot nu mee is gerekend. Ik denk dat dit maakt dat bijvoorbeeld de 

plannen die gaan over de Domineeslaan tot gevolg zullen hebben dat de plannen die er waren op zich 

qua positionering en tijd hetzelfde blijven. Echter, waar het gaat om de omvang van de rioolbuizen, om 

het maar even plat te zeggen, wordt dat gewoon een stuk groter om echt een oplossing te kunnen 

bieden. De Domineeslaan ligt overigens ook aan de kant waar De Weeren ligt. Een aantal heeft 

gevraagd of de maatregelen conflicteren. We verwachten niet dat het conflicteert. We weten wel dat 

die gesprekken gaande zijn. We hebben toegezegd dat er voor de kerst duidelijkheid zou zijn in 

Zwanenburg over de zaken die we snel kunnen aanpakken en hoe de planning is voor zaken die meer 

tijd vergen. Natuurlijk is gekeken wat er bij De Weeren moet gebeuren. We gaan er nu van uit dat de 

oplossingen die we nu voorstaan in ieder geval voor het geheel van Zwanenburg een stuk verbetering 

brengen, maar oplossen kunnen we het niet. We hebben geen invloed op het weer. We hebben geen 

invloed op de hoeveelheid verharding. Daar kunnen we vanuit onze verantwoordelijkheid niets aan 

doen. We kunnen niet van mensen eisen dat ze geen tegels in hun tuin leggen. Dat zijn een aantal 

zaken waar het ook om verantwoordelijkheden gaat. Die zijn gedeeld. Een deel van de oplossingen zit 

in de openbare ruimte, maar een deel zit ook op het private terrein van mensen. We kunnen niet voor 

een ander bepalen dat die een aantal maatregelen gaat treffen waar hij zelf over gaat.  

 

De VOORZITTER: Mevrouw Steffens, de heer Spijker wil u interrumperen. 

 

De heer SPIJKER: Mevrouw Steffens, zouden we niet meer kunnen doen aan voorlichting naar de 

inwoners? U noemt de verharding van de tuinen en de tegels in de tuin. Zouden we daar niets mee 

kunnen doen om zo meer bewustzijn te creëren?  

 

Wethouder STEFFENS-VAN DE WATER: Dat is inderdaad iets wat we al doen, maar dat gaan we 

zeker intensiveren. Dat zullen we ook moeten gaan doen als we gaan praten met de ondernemers. 

Wat kunt u doen, wat kunnen wij doen? In de oplossingen die er staan, bijvoorbeeld voor zaken die 

ook met privaat terrein te maken hebben en combinaties in de kuil van zaken die openbaar terrein 

betreffen maar ook privéterrein moeten we gewoon gaan oppakken op een manier dat we allemaal 

onze verantwoordelijkheid kunnen pakken. Soms gaat dat om kleine ingrepen en soms gaat het om 

grotere ingrepen. We moeten met elkaar in die financiële vertaling kijken naar het totaal van alle 

voorstellen zoals ze zijn voorgelegd. We moeten kijken naar de consequenties. Ik ga ervan uit dat u 

ook de gelegenheid hebt om te zeggen wat u acceptabel vindt voor het algemeen belang. Hier moet 

ook de verantwoordelijkheid van de inwoners en ondernemers een rol krijgen. Die gelegenheid krijgt 

u. Niet, mijnheer Den Elzen, zoals u dacht, met een raadsvoorstel, maar u krijgt in de voorjaarsnota 

een voorstel waarin de financiële vertaling staat van datgene wat nu al voorligt. Ik wil meegeven dat 

een deel van de maatregelen gefinancierd wordt vanuit de gelden die inmiddels in het rioleringsplan 

zitten in het GRP, alleen omdat we capaciteitsuitbreiding kiezen moet er wel een plus op. Daarvan 

moeten de berekeningen gewoon worden gemaakt en daarvan kunnen we u nu niet echt een indicatie 

geven.  

 

De VOORZITTER: De heer Meegdes, D66. 

 

De heer MEEGDES: Begrijp ik nu goed dat het mogelijk zou kunnen zijn dat we eigenaren en 

ondernemers subsidiëren met maatregelen als ze die zelf niet kunnen nemen als het privégrond 
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betreft? 

 

De VOORZITTER: De wethouder. 

 

Wethouder STEFFENS-VAN DE WATER: Daar kan ik geen antwoord op geven op dit moment. Ik 

denk dat het een gezamenlijke en gedeelde verantwoordelijkheid is en dat we moeten kijken wat we 

kunnen vragen van mensen die zelf op een specifieke plek wonen waar mogelijk zelf maatregelen te 

nemen zijn die gecombineerd kunnen worden met maatregelen die we als gemeente kunnen nemen. 

We kunnen niet de verantwoordelijkheid voor alles nemen. Daarin moeten we duidelijk zijn. Dat geldt 

echt voor de komende oplossingen, we moeten wat dat betreft elkaar maar de hand geven, maar ook 

de hand vasthouden om te kijken waar we elkaar tegemoet kunnen komen. Een aantal van u sprak 

over de voortvarendheid waarmee we begonnen zijn. Ik wil u meegeven dat u diezelfde 

voortvarendheid gaat zien in de uitvoering van de plannen. U kunt zien dat de planning behoorlijk 

strak is, het grootste gedeelte van de maatregelen vindt plaats in 2015 en wordt zelfs afgerond in 

2015. De uitloop is in 2016, dit omdat het behoorlijk ingrijpende maatregelen zijn. Laten we niet 

vergeten dat het voor de inwoners van Zwanenburg gaat betekenen dat er behoorlijk wat overlast 

komt in het dorp. Er gaan echt hele straten open om die enorme rioolcapaciteit te plaatsen en de 

uitbreiding te doen. Dat gaat voor de inwoners van Zwanenburg echt iets betekenen. Ik denk, zoals ik 

het de afgelopen periode heb gehoord, ik ben er met collega Nederstigt zelf geweest, dat mensen er 

echt begrip voor kunnen opbrengen. Dat hebben we ook begrepen van degenen die gesprekken met 

de begeleidingscommissie hebben gedaan, maar ook met individuele inwoners. Het geeft ze in ieder 

geval zicht op een verbetering en een minimalisering van de overlast, voor zover we daar invloed op 

kunnen hebben.  

Participatie. We hebben de vraag van de ondernemersvereniging, namens de ondernemers, maar ook 

de bewoners en de Dorpsraad. Ik kan niet anders zeggen dan dat wij de handreiking die zij ons hier 

doen natuurlijk met beide handen gaan aanpakken. Het heeft ons veel gebracht en we gaan ze zeker 

ook betrekken in het vervolgtraject en de uitvoering, daar waar ze onze ogen en oren kunnen zijn. Ze 

kunnen helpen om het nog beter te doen dan wat we met elkaar nu van plan zijn.  

Er is een vraag gesteld over zandzakken en pompen en dergelijke. De portalen staan er al. Op het 

moment dat het verkeerd gaat en we hebben nog geen maatregelen kunnen afronden, dan kunnen 

slangen en zandzakken er binnen een halve dag staan en hangen en worden inwoners en 

ondernemers ook geholpen met dat soort zaken om te zorgen dat we zoveel mogelijk ellende 

voorkomen, voor zover we daar invloed op hebben. 

Ik heb iets gezegd over openbare ruimte en privaat eigendom. U hebt ook allemaal iets gevraagd over 

het Waterplan. Een aantal van u heeft gevraagd of we dit in de hele polder gaan doen. Ik wil u 

meegeven dat de maatregelen tegen wateroverlast in Zwanenburg in de vorige perioden onderdeel 

waren van het Waterplan. Het is nu nog steeds zo. De enige reden dat we het er nu uitgelicht hebben 

is dat we het heel belangrijk vonden om een aantal dingen gewoon snel op te pakken. Omdat we met 

de tijd begrepen dat het Waterplan in zijn totaliteit niet eerder dan dit kwartaal in het college zou 

worden voorgelegd, hebben we besloten iets eerder in de tijd Zwanenburg eruit te lichten en gewoon 

te zorgen dat we daar aan de slag konden, maar we wilden het wel graag met u bespreken. Ik hoorde 

CDVP vragen of dit nu zo is omdat het breed in de pers stond? Nee, echt niet. Een heleboel zaken 

zijn belangrijk, maar dit was echt urgent en dat is ook de reden waarom we er met deze snelheid mee 

om zijn gegaan.  

Even over de andere plekken in Haarlemmermeer. Ja, er zijn op nog veel meer plekken vormen van 

overlast. Overigens voor zover mij bekend nergens zo hevig als in Zwanenburg en zeker niet als het 

gaat om dergelijke buien. Het is ook zo dat u straks in het Waterplan, dat in dit kwartaal uit het college 

naar u toe komt, ook voor al die andere zaken die soms ook te maken hebben met riolering, maar in 

andere gevallen ook met drainage, allemaal oplossingen staan. Het is wel zo, u weet dat ook, de 

afvalstoffenheffing zijn de financiële inkomsten die het GRP vullen. We gaan er niet van uit dat we 
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enorme verhogingen in de afvalstoffenheffing willen. We moeten wel kijken of we kunnen prioriteren in 

de maatregelen die er zijn en of we daarmee kunnen zorgen dat we het daar waar het echt snel en 

goed moet kunnen doen en daar waar we mogelijk iets meer tijd hebben om oplossingen te vinden 

dan iets verder achteruit in de tijd zetten.  

 

De VOORZITTER: We gaan terug naar de gemeenteraad. De heer Van Bezooijen. 

 

De heer VAN BEZOOIJEN: Deze wethouder Steffens-van de Water, doet haar naam eer aan. 

Veelvuldig sprak ze over het waterplan en de adequate aanpak van de waterige problematiek.  

 

De VOORZITTER: De heer Den Elzen, PvdA.  

 

De heer DEN ELZEN: Ik wil antwoord geven op de vraag die de heer Steenis stelde over het 

Calamiteitenfonds. Op zich een sympathiek idee. We zien de uitwerking die de HAP hier op heeft 

graag tegemoet om te bespreken. Mevrouw Berk noemde de belangrijke waterschapsverkiezingen. Ze 

zijn belangrijk in onze polder, ik nodig u gaarne uit op 18 februari a.s. om 19.30 uur voor de 

verkiezingsavond in de Haarlemmermeer over de waterschapsverkiezingen. Iedereen is welkom.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel, mijnheer Den Elzen, voor de uitnodiging. CDVP, de heer Boerop. 

 

De heer BOEROP: Ja, ik zie het Waterplan graag tegemoet, waar komen er andere punten in 

Haarlemmermeer aan de orde en op welk moment. Bedankt voor de toelichting.  

 

De VOORZITTER: Dank u zeer. De heer Meegdes. 

 

De heer MEEGDES: Dank aan de portefeuillehouder voor de antwoorden. Ze gaf aan dat we rekening 

moeten houden met meer water dat naar beneden komt. Houdt u in het nieuwe Waterplan rekening 

met de nieuwe klimaatverandering? 

 

De VOORZITTER: Mevrouw Berk, GroenLinks. 

 

Mevrouw BERK: Ik had nog een standpunt gevraagd van de portefeuillehouder over de positie van de 

gemeente in het geval van schadeclaims die in het verleden al zijn afgewezen.  

 

De VOORZITTER: Dat gaat zo komen. De heer Blom, CDA. 

 

De heer BLOM: Ik ben benieuwd naar het probleem van het zakkende gedeelte van Zwanenburg. 

Wordt daar nog niets aan gedaan? 

 

De VOORZITTER: Daar komt de wethouder op terug. De heer De Baat nog? 

 

De heer DE BAAT: Ik wil de wethouder vragen naar de samenwerking met het hoogheemraadschap 

en de verantwoordelijkheid op dat deel. Richting de HAP, we zijn geen voorstander van een fonds.  

 

De VOORZITTER: De heer Spijker en de heer Steenis zijn ruim door hun tijd heen. De heer Steenis, 

heel kort.  

 

De heer STEENIS: Ik wil toch het Calamiteitenfonds voorstellen. Ik heb nog niet gehoord wat het 

college en de mederaadsleden ervan vinden. Ik heb van GroenLinks begrepen dat er in die richting 

wordt nagedacht. Het is een balletje dat ik opgooi, ik zou graag toch ideeën hierover horen.  
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De VOORZITTER: Dank u wel. Mevrouw Berk. 

 

Mevrouw BERK: Mijnheer Steenis, ik heb naar mijn weten niets in die richting gesuggereerd. Mijn 

excuses als ik u in verwarring heb gebracht maar ik heb er nog geen standpunt over.  

De heer STEENIS: Dan is het misschien niet helemaal duidelijk wat ik met een Calamiteitenfonds 

bedoel, want het is juist datgene dat u aankaartte. Stel er zijn mensen die problemen hebben met de 

verzekering, daardoor in de problemen komen en daar niet uit komen. Daar zou de gemeente 

eventueel in bij kunnen springen. Ik wil niet zeggen dat het gesubsidieerd gaat worden of zo, maar in 

ieder geval voor de eerste nood. Zo heb ik uit uw betoog ook begrepen dat het de bedoeling was dat 

de gemeente daar iets meer in zou kunnen betekenen.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel mijnheer Steenis. U hebt altijd de mogelijk om met een raadsinitiatief te 

komen. We wachten het met belangstelling af.  

 

Wethouder STEFFENS-VAN DE WATER: Het zakken van Zwanenburg. U hebt een cirkeltje gemaakt 

over de IJtocht terug in het dorp en een stabieler grondpeil. U vroeg zich af of dat beter zou zijn voor 

de huizen die zakken. Ik heb met een technische vraag als deze mijn ogen naar links gedaan. Daar 

werd gezegd nee, eigenlijk niet. Het is niet waarschijnlijk dat het echt een effect gaat hebben dat de 

boel omhoog gaat op welke manier dan ook. De kuil is de kuil en er zijn hele, hele ingrijpende 

maatregelen nodig om, bij wijze van spreken, de huizen omhoog te krijgen. Dan praten we ook echt 

over geld waarvan ik denk dat het bijna niet is op te brengen. Dat wil ik u wel meegeven. Het is wel 

iets dat te maken heeft met de verharding, het inklinken, het klimaat.  

 

De VOORZITTER: Het leuke van raadslid zijn is dat u een microfoon voor uw neus heeft, datgene dat 

u zegt wordt bewaard voor het nageslacht. Ik nodig u uit of uw microfoon aan te zetten of om uw mond 

dicht te houden.  

 

De heer BLOM: Dank u wel. Als er niets aan het inklinken wordt gedaan dan wordt het probleem aan 

die kant erger.  

 

De VOORZITTER: De wethouder. 

 

Wethouder STEFFENS-VAN DE WATER: De vraag is of we er iets aan kunnen doen. Als u daar 

specifiek over wilt doorfilosoferen dan raad ik u aan dat te doen met de mensen van de techniek, want 

daar weet ik onvoldoende van. Daar kan ik u niet verder in tegemoet komen. 

Wat verwachten we van de samenwerking met het hoogheemraadschap, vroeg de heer De Baat. Nou, 

dat ze ook hun verantwoordelijkheid nemen. Onze indruk is dat ze dat doen. Er zijn goede gesprekken 

gaande en we zien dat de samenwerking wel tot iets leidt. In het Waterplan ziet u daar iets meer van 

terug. Dit ging over een vrij urgente calamiteit. Op dit moment zijn we gematigd positief over hoe het 

verder gaat. Dan was er nog een vraag over het Calamiteitenfonds. Mijnheer Steenis, ik kan u nu niet 

zeggen hoe het college er over denkt, ik hoop dat u me de gelegenheid geeft om dat eerst te 

bespreken. U geeft het aan als het bijspringen van de gemeente. Het staat iedereen vrij om een claim 

te leggen. Het is in het verleden ook gebeurd, die zijn via de verzekeraars niet toegekend. Ik heb daar 

niet zo veel invloed op. U stelt voor een fonds in te richten om daarin tegemoet te komen. Ik denk dat 

dit enorm afhankelijk is van of uw collega's het met u eens zijn en wat de voorwaarden zijn van een 

dergelijk fonds, maar ook hoe u het zou willen vullen. Ik denk dat het mogelijk iets kan zijn waar u zelf 

het initiatief voor zou kunnen nemen, in overleg met de andere raadsfracties.  

Ben ik iemand vergeten?  
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De VOORZITTER: Mevrouw Berk, de schadevergoeding. 

 

Wethouder STEFFENS-VAN DE WATER: De schadevergoeding, inderdaad. Dat is volgens mij wat ik 

net al heb gezegd.  

 

Als mensen een claim indienen dan bepaalt het college niet wat ermee gebeurt. Volgens mij hebben 

we een onafhankelijke commissie die daarnaar kijkt. Als u daar enige coulance in vraagt is dat een 

beetje in lijn met datgene dat de heer Steenis van HAP heeft voorgesteld. Misschien moet u daarover 

met elkaar in gesprek gaan. Als ik u niet goed begrijp, kunnen we dat straks nog even bespreken en 

kan ik u altijd schriftelijk nog antwoorden. Ik denk dat ik daarmee alles heb beantwoord.  

 

De VOORZITTER: Nabranders, de heer Van Bezooijen. 

 

De heer VAN BEZOOIJEN: Misschien toch even het fonds. Ik ben er niet op ingegaan. Ik vraag me af 

waar je begint en stopt. Dan zouden we het ook kunnen hebben over de gehoorgestoorden in 

Stellinghof als gevolg van Mysteryland. Of mensen met een grondgeluidfobie die in Hoofddorp-Noord 

wonen. Het lijkt me wat eindeloos.  

 

De VOORZITTER: De wethouder.  

 

Wethouder STEFFENS-VAN DE WATER: Ik ga niet reageren op mijnheer Van Bezooijen, het was 

denk ik meer gericht aan zijn collega's. Ik vergat in te gaan, dat is wel belangrijk, op het punt dat we 

de complimenten doorgeven over het werk dat is verzet door alle ambtenaren. Er zit hier een aantal 

vertegenwoordigers, maar het is met veel mensen gebeurd. Ik vind het heel fijn om van u te horen dat 

u de wat vernieuwende aanpak, door een filmpje aan u te sturen met informatie die vooral technisch 

van aard is, zo positief hebt ontvangen. Dat betekent misschien dat we dat in de toekomst in sommige 

situaties vaker kunnen doen. Dat zullen we zeker niet laten.  

 

De VOORZITTER: De heer Steenis, ultraklein, kort, heel even. 

 

De heer STEENIS: Even over de gehoorgestoordheid van Mysterylandgangers. Het Calamiteitenfonds 

dat ik heb voorgesteld is niet om zomaar geld toe te schuiven. Dat is de bedoeling niet. Ik beoog met 

het idee mensen die twaalf keer al een claim hebben ingediend en nu van de verzekering te horen 

krijgen dat de verzekering bij de volgende regenbui niets meer voor ze kan betekenen. Die mensen 

komen in grote problemen, daar willen we in overleg met de rest van de raad, daar moet vorm aan 

worden gegeven, kijken of de gemeente daar iets in kan betekenen.  

 

De VOORZITTER: Dank u wel mijnheer Steenis. U hebt een initiatiefvoorstel aangekondigd. Dat is 

mooi. Uw sociaal bewogen hart spreekt hier vanavond. Dank u wel. Ik sluit deze sessie.  

 

 


